
Protok6t sporzqdzony z lll Sesji Rady Gminy w Boleslawcu ,kt6ra odbyta siq w
dniu 28 grudnia 2018 r. w sali sesyjnej mieszczqcej siq w budynku Sali OSp w
Bolestawcu ul. Wieluriska 2 .Rozpoczqla siq o godzinie 14:00

1. Otwarcie sesji istwierdzenie prawomocnojci obrad.

Otwarcia lll Sesji Rady Gminy w Bolesfawcu dokonat jej Przewodniczqcy pan

Artur Dulski.

W oparciu o zatqczonq listq obecno5ci stwierdzil, 2e obrady sesji sq

prawomocne. Obecnych 14 radnych. Nieobecna L radna Krystyna Nowakowska.

Nieobecnoii u s p ra wied liwio n a.

Przewodniczqcy Rady poinformowat,2e sesja jest nagrywana i transmitowana.

2. Przyjqcie porzqdku obrad.

Przewodniczqcy Rady odczytat proponowany porzqdek obrad sesji, kt6ry ka2dy

radny otrzymal .

Nastqpnie pyta czy ma ktoi coi do dodania do przedstawionego porzqdku

obrad.

Skarbnik Gminy Pan Jarostaw Jeziorowski prosi o doto2enie do porzqdku obrad
projektu uchwaly w sprawie wyboru metody optaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysoko6ci tej optaty, oraz ustalenia
stawki oplaty za pojemnik, poniewa2 ogloszony przetarg na odbi6r nieczysto6ci
nie doszedl do skutku w zwiqzku z brakiem Srodk6w w bud2ecie gminy za cenq

zaoferowanq w przetargu .Oferent podni6st jq o prawie t00%w stosunku do
kwoty zapisanej w bud2ecie. Ceny ofertowe w nowym przetargu bqdq w tej
samej wysoko5ci dlatego mo2na byto ustalii stawki za odbi6r Smieci jeszcze w
tym roku. Ponadto 5cie2ka legislacyjna tej uchwaly jest dtuga co wiq2e siq z

ogtoszeniem w dzienniku urzqdowym wojew6dztwa t6dzkiego tj.14 dni.
Nastqpne 14 dni to czas na rozpowszech n ien ie informacji o stawkach w5r6d
mieszkaric6w gminy. W zwiqzku z tym pro5ba aby przyjqi pod obrady tej sesji
w/w projekt uchwaly

Przewodniczqcy Rady powital radnych pracownik6w Urzqdu Gminy wraz z
Wojtem Gminy oraz soltys6w i bytego dyrektora Gminnego Centrum Kultury w



-2-

Bolestawcu Pana Konrada Grygowskiego obecnego wiceburmistrza
Wieruszowa, kt6remu wrqczono podziqkowanie za dotychczasowa pracq na

rzecz Gminy Bolesiawiec.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady pyta czy sq inne propozycje do porzqdku obrad
dzisiejszej sesji.

Przewodniczqcy Komisji Gospodarczej i Ochrony Srodowiska Pan Zuzek

Barttomiej przedstawia wniosek komisji w sprawie wprowadzenia do porzqdku

obrad projektu uchwaly w sprawie doplaty z bud2etu gminy do ceny ustalonej
w taryfie za zbiorowe odprowadzanie 6ciek6w do gminnej sieci kanalizacyjnej
sanitarnej dla odbiorc6w uslug zbiorowego odprowadzania Sciek6w

Swiadczonych przez gminq. Proponowana doptata zgodnie z projektem
przedlo2onej uchwaty winna wynosii L zl plus podatek vat do L m:3 Sciek6w.

Przewodniczqcy Rady pyta kto jest za przyjqciem dw6ch przedstawionych

wniosk6w do porzqdku obrad sesjijako pkt 1,0iLt i zarzqdza glosowanie w
wyniku kt6rego przy t4 glosach za wyra2ono zgodq na wprowadzenie do
porzEdku obrad tych punkt6w.

Nastqpnie poddaje pod glosowanie catoSi porzqdku obrad sesji.

W drodze glosowania porzqdek obrad sesji przyjqto jednoglo6nie.

Przewodniczqcy Rady stwierdza,ie porzqdek sesji zostaf przyjqty.

Przewodniczqcy Rady Pan Artur Dulski w imieniu Rady Gminy i soltys6w
podziqkowal bylemu dyrektorowi GCK w Boleslawcu Panu Konradowi
Grygowskiemu za prawie trzyletniq pracq na rzecz gminy Bolesfawiec oraz

utworzenie nowej jednostki organizacyjnej skladajqcej sig z dw6ch
jed noste k.Zyczyl sukces6w na stanowisku wiceburmistrza Wieruszowa.

Pani wojt w imieniu gminy Bolesiawiec podziqkowala za dotychczasowq dobrq
pracq .

Pan Grygowski podzigkowal bytemu w6jtowi Gminy Panu Leszkowi

Dominasowi za wsp6lpracq ipowierzenie funkcji dyrektora iobecnej w6jt Pani

Dorocie Mak6wka za zrozumienie iwyra2enie zgody na przej6cie na

zaproponowane stanowisko burmistrza Wieruszowa oraz radnym, kt6rzy
zgadzali siq na propozycje GCK. Mieszkaricom gminy uczestnikom zajqi



-3-

tanecznych, wokalnych,szkotom, orkiestrze, ochotniczym stra20m po2arnym

gi6wnie w Goli i Bolestawcu .Podzigkowat Panu Zimochowi, Pani Piqtak za

wystawq swoich prac Pani Piekielnej za zdjqcia iPani Matuszek.Zlo2yt 2yczenia

noworoczne.

3. Przyjqcie protokotu z poprzedniej sesji.

Protok6t byl wylo2ony do wglqdu czy sq uwagi pyta przewodniczqcy Rady.

Nastqpnie zaftEdza gtosowanie w wyniku kt6rego protok6l przyjqto
jed nogto6n ie.

4.Podjqcie uchwaly w sprawie ustanowienia wieloletniego programu

oslonowego w zakresie do2ywiania ,,Posilek w szkole iw domu ,, na lata 2019-

2023.

Przewodniczqcy Rady przystqpuje do podjqcia przedmiotowej uchwaly
stwierdzajqc,2e jest to kontynuacja programu Pomoc Pafstwa w zakresie

do2ywiania .NastQpnie prosi o opinie komisji.

Pozytywne opinie komisji w zalqczeniu.

Nastqpnie otwiera dyskusjq.

Radca prawny Jerzy Dela informuje, 2e dyrektor nadzoru wojewody
poinformowat,2e jest orzeczenie sqdu ad ministracyjnego w Krakowie ,2e ta

uchwafa nie stanowi prawa miejscowego inie musi by6 publikowana w
dzienniku urzqdowym wojew6dztwa t6dzkiego. W zwiqzku z tym radca prosi o

zmianq zapisu z w 5 4 uchwaly,2e uchwaia wchodzi w 2ycie z dniem l stycznia

2019 r. a nie jak bylo,2e uchwala wchodzi w 2ycie po uptywie 14 dni od daty
ogloszenia w dzienniku urzqdowym wojew6dztwa l6dzkiego. To jedyna zmiana
pozostala tre5i uchwaty bez zmian stwierdza radca prawny.
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Przewodniczqcy Rady otwiera dyskusjq po niej czyta tytut uchwaty stwierdza
kworum i zarzqdza glosowanie w wyniku kt6rego uchwalQ przyjqto
jednogto6nie.

Przewodniczqcy Rady stwierdza,2e uchwala zostata podjqta.

5. Podjqcie uchwaty w sprawie podwy2szenia kryterium dochodowego w
celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rzEdowego programu

,,Posilek w szkole i w domu ,, na lata 201.9-2023.

Przewodniczqcy Rady przystqpuje do podjqcia uchwaly i prosi o opinie komisji.

Pozytywne opinie komisji w zatqczeniu.

Nastqpnie stwierdza kworurn ,czyta tytuf uchwaty i zarzqdza glosowanie w
wyniku kt6rego uchwalq przyjqto jednogtoSnie przy obecnych na sali obrad 14
radnvch.

6. Podjqcie uchwaly w sprawie pomocy finansowej w formie dotacji celowej
dla powiatu wieruszowskieqo.

Przewodniczqcy Rady prosi d opinie komisji.

Pozytywne opinie komisji w'zatqczeniu.

Nastqpnie otwiera dyskusjq i pyta skarbnika gminy dlaczego tak p6lno
jest podejmowana ta uchwata.

Skarbnik odpowiada, 2e jest to potwierdzenie kwoty zapisanej w
zmianach w bud2ecie gminy dotyczqca budowy chodnika w Kolonii

Boleslawiec-Ch r65cin. Ta uchwala to sama formalnoSi.
Przewodniczqcy Rady prosi aby na gorEco egzekwowai usuwanie usterek
z wykonanych i odebranych inwestycji wykonanych przez powiat, bo to
gminne pieniqdze, a p6lniej gorzej wyegzekwowai. Nie spieszyi siq z

odbiorem. Patrzei powiatowi na rqce.

Nastqpnie stwierdza kworum czyta tytut uchwaly i zarzqdza glosowanie

w wyniku kt6rego uchwafq przyjqto jednogto6nie. Stwierdza, 2e uchwata

zostata podjqta.
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7. Podjqcie uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie gminy na rok 2018.

Przewodniczqcy Rady prosi o opinie komisji.

Pozytywne opinie komisji w zatqczeniu.

Dyskusja po niej Przewodniczqcy Rady czyta tytul uchwafy stwierdza

kworum i zarzqdza gtosowanie w wyniku kt6rego uchwatq przyjqto
jednogtoSnie.

8. Podjqcie uchwaly w sprawie przyjgcia Programu Profilaktyki i

Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych i Narkomanii na rok 2019.

Przewodniczqcy Rady przystqpuje do podjqcia uchwaty i prosi o opinie komisji.

Pozytywne opinie komisji w zalqczeniu.

Nastqpnie otwiera dyskusjq i prosi Paniq W6jt o przedstawienie nowego skladu

Komisji ds. Rozwiqzywania Problem6w Alkoholowych.

Pani w6jt informuje, 2e w sktad nowej Komisji wchodzi :

Pan Nawrocki Grzegorz - przewodniczqcy komisji

Pan Krotewicz Jaroslaw - czlonek komisji

Pan tukasz Rosifiski - dzielnicowy jako czfonek komisji

Pani Karolina Stowiriska pracownik Urzqdu Gminy jako cztonek komisji.

Komisja liczy 4 cztonk6w o jednego mniej jak w poprzedniej komisji.

Planuje siq zatrudnii terapeutq, chodi jest problem ze znalezieniem.

Przewodniczqcy Rady dziqkuje dotychczasowym cztonkom komisji za

wieloletniq pracq a nowej 2yczy sukces6w w pomaganiu osobom z problemem .

Czyta tytut uchwaty stwierdza kworum i przystqpuje do glosowania w wyniku

kt6rego uchwatq w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiqzywania Problem6w

Alkoholowych i Narkomanii na rok 2019 przyjqto jednoglo5nie .Przewodniczqcy

Rady stwierdza,2e uchwala zostaia podjqta 14 gtosami za.



-o-

9.lnformacja Przewodniczqcego l(omisji Skarg, Wniosk6w i Petycji dotyczqca

petycji rodzic6w przedszkola w Boleslawcu.

Przewodniczqcy Komisji Skarg, Petycji i Wniosk6w Pan Maciej Maciejewski
przedstawia informacjq o sposobie zalatwienia petycji, kt6ra stanowi zatEcznik

do protokolu.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady otwiera na jej temat dyskusjq.

Tre5i informacji w zalqczeniu do protokolu.

Wiceprzewodniczqcy Rady pyta dlaczego pierwszeristwo w przedszkolu w

mieicie Bolestawcu majq dzieci tylko z Boleslawca bo tak bylo przedstawione

na posiedzen iu komisji.

Sekretarz Gminy odpowiada, 2e zgodnie z uchwatq jest to obw6d Boleslawiec

dlatego pierwszeristwo majq dzieci z Bolestawca.

l0.Podjqcie uchwaly w sprawie wyboru metody oplaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi oraz ustalenia tej oplaty.

Przewodniczqcy Rady Gminy przystqpuje do podjqcia przedmiotowej uchwaty i

pyta kto bqdzie referowat ten temat. Skqd wziqly siq przedstawione stawki.

Skarbnik Gminy informuje ,2e podstawq naliczenia stawek jest oferta z

pierwszego przetargu .Tak trzeba wyliczyi stawki aby bilans byl zerowy i prosi

aby PaniAnna Wypych przedstawila szczeg6ty wyliczenia.

Pani Anna Wypych informuje ,2e na podstawie przetargu trzeba byto tak

wyliczyi aby bilans miqdzy wydatkiem a dochodem byl zerowy.Wydatkiem jest

kwota w wysoko5ci 620 00021 tj.koszt o96lny na rok za gospodarkq odpadami ,

a dochodem - doch6d stanowiq 5rodki zebrane od mieszkaric6w. Przy

wyliczaniu brano pod uwagq stawkq od wykonawcy,inne frakcje, szkolenia

segregacjq i dane zawarte w programie do naliczania oplat Smieciowych

segregowanych i niesegregowanych,pojemnoSi pojemnik6w; to podzielono

wyszly stawki przedstawione w uchwa le.



Sekretarz Gminy informuje,2e stawki ustalane sq metodq proporcjonalno6ci,

samofinansowania gospodarki Smieciowej .Skladajq siq z koszt6w

administracyjnych i wszystko co pochodzi od Smieci .Koszty administracyjne to
jest staty wydatek .Pozostate koszty sktadajq siq z os6b fizycznych i prawnych i o

ten sam procent podwy2szone sq stawki dla os6b fizycznych jak i prawnych.

Platnoii za odpady za miesiEc styczefi 2OI9 r. bqdzie wedlug starych stawek.

Termin wywozu nieczystoSci jak do tej pory. Od miesiqca lutego 2019 zgodnie z

proponowanq uchwatq.

Przewodniczqcy Rady otwiera dyskusjq .

Radny Zuzek pyta czy zadlu2enie na Smieciach ma wplyw na wysokoSi stawki.

Skarbnik gminy odpowiada, 2e zadlu2enie nie wplywa na wysoko66 stawki.

Radny Dulski Sylwester pyta czy bud2et to udlwignie bo to wysoka podwy2ka o

30%,a ludzie nie bqdq pfacii .

Skarbnik odpowiada, 2e te wyliczenia powinny siq zbilansowa6. Zalegto5ci

trzeba Sciqgai przez komornika. Do zadlu2efi gmina doklada z bud2etu. Tak jest

ze Smieciami , wod4 czy kanalizacjq. Trzeba zaleglo5ci uzupelniai. W bud2ecie

jest taki koszt przewidziany.

Radna Alina MaSlanka zauwa2yla, 2e nie optaca siq segregowa6 skoro

segregowane to 55 zl a niesegregowanie - 80 zl. to nie du2a 162nica.

Dla os6b fizycznych natomiast to kwota 12,50 przy segregowanych a 26 zl przy

niesegregowanych tj.powy2ejTOO% 162nicy dlaczego nie ma takiej 162nicy dla

przedsiqbiorc6w.

Radca prawny Jerzy Dela odpowiada, 2e tak jest na dzierl dzisiejszy. W sejmie
jest projekt ustawy w kt6rej naktada siq obowiqzek Radzie Gminy ustalenia

stawek minimum 4 krotnie wy2szych dla odpad6w niesegregowanych w

stosunku do stawek odpad6w segregowanych,ale to dopiero po wej3ciu

ustawy.

Sekretarz Gminy- Od 1 lipca 2013 r. stawki ustalano 5 zt dla wszystkich. W

kolejnej podwy2ce zastosowano metodq proporcjonalno5ci. Nie ma prawnych

ograniczerl ile ma wynosie stawka. W nowej ustawie narzuca siq

czterokrotno6i stawki dla 6mieci n iesegregowa nych. W tej uchwale
proporcjonalnie podniesiono stawki o ten sam procent w stosunku do roku
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ubiegtego dla os6b fizycznych i prawnych. Jest to propozycja w6jta kt6rq mo2na

zmienii. Nie segregacja bqdzie kosztowai podkre5la Pani sekretarz .

Przewodniczqcy Rady - Byty wnioski postulaty ksiq2y o nie segregowaniu.

Przewodniczqcy Rady stwierdza,2e jak podniesiemy cenq na pojemniki przy

cmentarzach to te ceny podniesiemy sobie bo to mieszkaricy placq za

poje m n iki.

Soltys z Boleslawca pyta czy bqdzie wiqcej koszy przy segregacji .

Pani Wypych Anna odpowiada, 2e dodatkowo bqdzie kosz na odpady BIO i

worki na papier.

Soltys ze 2d2ar po co na wsi kosz na trawg jak ka2dy ma kompostownik a to
podnosi koszty .To nie wina gminy,ale potworzyli siq monopoli6ci i oni dyktujq

cenq i warunki .Gminy powinny siq um6wii i powiedziei,2e nie majq 6rodk6w

bud2ecie i uniewa2nii przetargi.

Radna Alina Mailanka uwa2a ,2e skoro gospodarstwom domowym za

niesegregowane podniesiono o ponad \OO% to dlaczego te2 nie podnieSi

podmiotom. Nikt nie ka2e nie segregowai .

Nastqpnie radna Alina Ma6lanka pyta czy dla os6b niezamo2nych 10 zl ulgi to
dla odpad6w segregowanych czy niesegregowanych .

Pani Anna Wypych odpowiada,2e dotyczy to odpad6w segregowanych.

Radny Pokora pyta ile w gminie os6b nie segreguje Smieci.

Pani Anna Wypych odpowiada, 2e jest 15 rodzin, kt6re nie segregujq Smieci.

Sekretarz informuje,2e bylo spotkanie z ksiq2migdzie poinformowa no ,2e na

cmentarzach te2 trzeba segregowai 2eby bylo taniej. Koszty skiadowania Smieci

dla firm wzrosiy dlatego wzrosla stawka za Smieci.

Radna Janas-Olejnik proponuje zawrzei umowQ na odbi6r Smieci na dtu2szy

okres mo2e bylo by korzystniej.

Sekretarz odpowiada, 2e nie wiadomo czy zysk czy strata .Rynek nie stabilny.

Wzrosly koszty skladowania i to jest przyczynq wzrostu cen.
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W6jt informuje, 2e po 2O2O r. majq zmienii siq przepisy na podstawie kt6rych
przetargi majq byc roczne a nie dwuletnie .JeSli siq nie zmieni to gmina nie

sta rci.

Soltys z Kamionki po co kosz na trawq na cmentarzu jak on skosi trawq wlo2y

do jednego kosza za kt6rego trzeba zaptacie 1 800 zl .Po co taki koszt.Jak

moZna to zagospodarowai .

Soltys z Piask Pan Szymanek stwierdza, 2e gmina lle zrobita proszEc na

spotkanie ksiq2y bo to soitys musi zebrai pieniqdze od ludzi i zaplacii za 6mieci

Ksiqia ksiq2eczki dali sottysom i to olewajq.

Sottys z Chotynina te2 zbiera od ludzi iwptaca ale wiele rodzin nie ptaci .

Sottys z Bolestawca my oddamy ksiq2eczki ksiq2om iniech siq martwiq.

Przewodniczqcy Rady prosi Paniq Wypych o podanie dotychczasowych stawek

za Smieci iproponowanych w uchwale.

Pani Wypych przedstawita stawki kt6re stanowiq zalqcznik do protokolu .

Sekretarz byfo spotkanie z proboszczami przedstawiono sprawq segregacji a jak

to zostanie rozwiqzane to wewnqtrzna sprawa parafii .Gmina tylko
przedstawita problem uznajEc,2e to najwta6ciwsze osoby. Odbyla siq rzeczowa

roz m owa.

Przewodniczqcy Rady pyta jak z optatami przy dodatkowych pojemnikach czy

ko m postow n ika ch.

Pani Wypych informuje ,2e jeSli kto6 w deklaracji zaznaczy kompostownik to
mo2e byi ale dopiero po nowelizacji ustawy iwtedy bqdzie taniej .

Wiceprzewodniczqcy Rady Pan J6zef Kotodziej pyta jaka kontrola jest nad

firmami, ile zarabiajq na odpadach oddawanych na przer6b czy kto6tym siq

zajmuje. Firmy przymuszajE nas do segregacji, a sami na tym zarabiajq ijeszcze

ka2q ptacii za odbi6r.

W6jt odpowiada ,2e to samo pytanie postawila firmie i otrzymala odpowiedz,

2e jest coraz mniej firm odbierajqcych 6mieci .Odg6rnie podniesiono im stawkq

za skladowanie, za 10 t 5mieci z 1000 zl podniesiono na 2 700. Firmy to zrzucily

na gminy ,a gmina na mieszkaric6w. Ponadto skup plastiku zmniejszyt siq o 7O%

a papier odbierany jest bezplatnie.



Przewodniczqcy Rady - Tym tematem byt zajqty poset ale bez skutku .Rada

postawiona pod 6cianq .Jak to wytlumaczyi mieszkaicom .Zrobili

monopolist6w a mieszkaniec za to zaplaci. Nie ma konkurencji.

Radna Markiewicz pyta czy worki na papier sE piatne.

Pani Wypych odpowiada, 2e nie sq platne.

Radny Dulski Sylwester pyta czy kosze na BIO mo2na wykorzystac w okresie

zimowym na popi6t.

Radca prawny odpowiada,2e nie mo2na.

Radna G6ral llona pyta jaka jest kwota nie zaptacona za Smieci jak to wyglqda

orocentowo od caio6ci - szacunkowo.

Skarbnik odpowiada ,2e na chwilq obecnq nie odpowie na to pytanie.

Zamykamy rok i to jest jeszcze nie policzone.

Soltys MaSlanka Alicja - Jak cata wioska zadeklaruje,2e nie chce pojemnik6w na

BIO i nie bqdzie ptacii co w tedy.

Sekretarz Gminy odpowiada,2e w przetargu wszystko co w ustawie musi byc

zawarte .Przepisy zobligowaty,2e gmina musi wszystkim dai kosze .Jak stawki

nie podniesiemy nie bqdzie Srodk6w w bud2ecie inie bqdzie mo2na ogiosic

przetargu .Je5li w bud2ecie nie ma zapewnionych 6rodk6w to nastqpi

uniewa2nienie przeta rgu .

Radna Kmiecik-Gwizdek odnoSnie segregacji na cmentarzach ile na szklo ile na

BIO czy plastik jak to przeliczyi .

Pani Wypych odpowiada, 2e zgodnie z deklaracjq .Na razie po jednym koszy

2eby sprawdzii jak to bqdzie funkcjonowato.

Radna Alina Ma6lanka zbieramy selektywnie w du2ych pojemnikach czy cena l-

pojemnika to 55zt . i
Pani Wypych odpowiada,2e za 55 zl to komplet koszy do segregacji

Radna Alina MaSlanka- Jak nie damy BIO samoch6d pojedzie pusty. Drugl raz ta

sama sytuacja czy cena bqdzie ni2sza.

Sekretarz odpowiada, 2e nie bo i tak ptacimy stawkq od osoby i samoch6d

przejedzie.
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Radna Alina MaSlanka jeSli bqdq worki na papier czy oferta bqdzie tarisza

Wojt - Du2o papieru nie ma stqd pomysl na worki.

Wiceprzewodniczqcy Rady - Ptacimy coraz wiqcej a to dlatego 2eby zmusii
mieszkaric6w do wrzucania Smieci do kosza a nie w reklam6wce do rowu czv

lasu. Wiceprzewod n iczqcy uwaZa,2e rzqd zmusza nas tymi podwy2kami do
wrzucania Smieci do kosza, a nie ptacenie ioddawanie pustego kosza,gdzie w

tym logika. Podnoszenie ceny jest po to aby nauczyi ludzi ,2e nie optaca siq

wyrzucai 5mieci do lasu. Jak zaptacimy to mo2e nauczymy siq oddawai (mieci i

to nie jest usprawiedliwianie rzqdu tylko takie sq fakty.

Radna Alina Ma5lanka - W mie6cie jest tak ,2e odpady bio zabierane sq do

kompostowni przerabiane i idzie na sprzeda2 i to jest cel .We wsi nie ma sensu

bo ka2dy wykorzysta kompost i nie p6jdzie do sklepu.

Radna G6ral pyta W6jta czy firma odbierajqca Smieci dala jakiS bonus dla

gminy,bo sq firmy, kt6re za segregacjq 6mieci zakupujq sprzQt dla szk6t.

Radna Sledzila stronq Eko-regionu nic takiego nie zauwa2yla. Sama napisala do

dw6ch firm odbierajqcych (mieci ,kt6re nie udzielily odpowiedzi .

Przewodniczqcy Rady prosi wojt aby powiedziala o ustaleniach ze spotkania z

prezesem E ko-regionu.

W6jt odpowiada ,2e rozmawiata w wyniku czego ustalono ,2e bqdq dodatkowe
worki nie ustalifa ceny .Eko-region obiecal, 2e zorganizuje wycieczkq dla dzieci

szkolnych uczEcE segregacji .Edukacja bqdzie dobrym pomystem .

Pani wojt informuje,2e bqdzie rozmawiai z eko-regionem dzielii siq

wqtpliwoSciami i bqdzie wymagai. Dodatkowy wyw6z w okresie 6wiqt z

cmentarzy bqdzie utrzymany.

Przewodniczqcy Rady prgsi o konkretne propozycje ipyta co bqdziejak nie

podejmiemy tej uchwaly.

Radca prawny Jerzy Dela:odpowiada, 2e zam6wienie z wolnej rqki do
konkretnego odbiorcy,firmy .Bez przetargu. Gmina 6mieci odebrai musi.

Przewodniczqcy Rady przystqpuje do glosowania czyta tytut uchwaly stwierdza
kworum i zarzqdza glosowanie kt6rego wynik jest nastqpujqcy:
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Za gtosowalo 1-2 radnych

Przeciw -0 radnych

Wstrzymal o siq 2 radnych.

ll.Podjqcie uchwaly w sprawie doplaty z bud2etu gminy do ceny ustalonej w

taryfie za zbiorowe odprowadzanie Sciek6w do gminnej sieci kanalizacyjnej

sanitarnej dla odbiorc6w ustug zbiorowego odprowadzania 6ciek6w.

Przewodniczqcy Rady przystqpuje do podjqcia przedmiotowej uchwaty i

otwiera dyskusjq.

Radny Zuzek Barttomiej uwa2a, 2e doplata L zt do ceny 1- m:3 6ciek6w jest

sluszna.

Tdro2ejq 5mieci i Scieki to mieszkaricy zbyt mocno to odczujq, a tak bqdzie to
stopniowe przej6cie.Ponadto to tylko do 30 czerwca 2019 r. a p6lniej doplat nie

bgdzie. Jest zadtu2enie na wodzie i Sciekach bo mo2e sq zbyt wysokie stawki.

Radny pyta na co zostanq przeznaczone pieniqdzejak nie bqdzie doplaty do

Sciek6w na posiedzeniu komisji Pani w6jt m6wita o wymianie o6wietlenia na

ledowe.Z tym mozna poczekac.Srodki w wysoko6ci 220 000 zl sq w bud2ecie na

2O!9 r. z tego doplata tylko zlot6wkq a nie 2, 50 jak byto planowane.

Pani w6jt odpowiada, 2e zauwa2yla w bud2ecie na 2019 r. 5rodki

zabezpieczone na doplatq 2,50 do ceny Sciek6w w wysokoSci 220 000 zl.

Zrezygnowata z tej doplaty, poniewa2 te 6rodki chce przeznaczyi na wymianq

o5wietlenia ulicznego z sodowego na ledowe bardziej oszczqdne. Cena

obecnego o6wietlenia wzrosta o 45% . Ta kwota bqdzie wykorzystana dla dobra

mieszkaric6w .OSwietlenia ledowego nie mo2na wymieniai pojedynczo to jest

inwestycja obwodu. Mieszkaniec nie zauwa2y tej doptaty, a gmina zaoszczgdzi

na o5wietleniu. Prosi o rezygnacjq z tej doptaty.

Radny Pokora popiera stanowisko komisji .Te p6l roku zostawii na zapoznanie

siq z tematem wymiany oiwietlenia. Obecnie nie wiadomo za ile wymiana i czy

to siq oplaca i czy dotyczyi bqdzie catej gminy.
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Wiceprzewodniczqcy Rady informuje, 2e te 6rodki to nie z nadmiaru pieniqdzy.

Gmina doktada do Sciek6w z wtasnych 6rodk6w i przeznacza je na o5wietlenie
uliczne.Nie inwestowai czegoS czego nie mamy .

Wiceprzewodniczqcy Rady Pan Kotodziej - Stwierdza,2e 220 000 zl w bud2ecie

to nie zysk tylko strata, kt6rq chcemy inwestowa6 w zadanie nie zwiqzane z

wodq. Tych pieniqdzy nie otrzymujemy tylko bierzemy z bud2etu.

Skarbnik Gminy Pan Jaroslaw Jeziorowski informuje,2e to sq dochody gminy

kt6re obni2amy o220 000 nie koszt. Ta uchwala powoduje obni2enie
dochod6w.

Przewodniczqcy Rady cieszy siq,2e Komisja Gospodarcza i Ochrony Srodowiska
podjqla ten temat i wziqta pod uwagq czynnik spoteczny .Bqdzie to
r6wnomierne iagodne przej6cie do statej wysoko5ci oplaty za Scieki .Pani w6jt
te pieniqdze chce zainwestowai w oiwietlenie .Do tematu o5wietlenia trzeba

siq przygotowai. Poszukai mo2liwo6ci dofinansowania pozyskania Srodk6w z

zewnqtrz.Przewodniczqcy Rady prosi o rozwagq. To jest jeden zlotych do 1m:3
przez p6l roku. Te pieniqdze sq zabezpieczone w bud2ecie. Nie mo2na naraz

wszystkiego podnosii.

Radny Sylwester Dulski 4O% do energii .W sejmie ten temat rozwa2ajq . M6wi
siq o dotacji dla samorzqd6w. Skupii siq nad 6ciqganiem zalegto5ci za wodq i

Scieki i na to spo2ytkowai energiq.

W6jt odpowiada, 2e ostania osoba zgtosita siq przed odciQciem od sieci

wodociqgowej kt6rej zaleglo6ci za wodq rozlo2yla na raty. Nie ma os6b do
ndrionir rarndrr

Przewodniczqcy Rady Jak to bqdzie przedktadai siq na mieszkarica Rada nie ma

nic do powiedzenia .Trzeba bronii mieszkarlca i stwierdza,2e doplata L zt jest

siuszna.

Pani w6jt odmowa doplaty 2,50 do m:3 Sciek6w nie byta decyzjq prostq . Przed

chwil4 stra2 zglosila ,2e chce 20 000 na remont stra2nicy. Potrzeby sq du2e

Powodem odmowy doplaty bylo o5wietlenie W6jt nie ma nic przeciwko

mieszkaricom. JesteSmy w jednej dru2ynie. Lampy wedlug nowych przepis6w

powinny Swiecii catq dobq. Koszty oSwietlenia wzrosnq. W6jt uwa2a, 2e

wybrala mniejsze zlo.
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Przewodniczqcy Rady pyta co z tq grupq zakupowq czy bqdzie

negocjacja, po rotesty od no6nie za ku pu energii . Ruszyi temat o5wietlenia
ulicznego bo nas koszty zjedzq.

Nad tematem oiwietlenia trzeba sig pochylii. Szukai pieniqdzy z zewnqtrz na

jej modernizacjq.

W6jt odpowiada,2e dzisiaj podpisata umowq na o5wietlenie uliczne.Nie ma

mo2liwo5ci korzystania z innego wykonawcy. Oferta jedna z najtariszych po

zaciqgniqciu informacji w rejonie. Pani w6jt stwierdza, 2e nie dziala na szkodq

mieszkarica.

Sottys z Piask pyta co z tE wodE w Gminie Czastary to temat z tamtego roku.

W6jt odpowiada,2e tym zajmie siQ Komisja Gospodarcza bo cztonkiem tej
komisji jest specjalista w tej dziedzinie.

Radny Zuzek stwierdza, 2e wcze5niej woda siq nie bilansowala idokladano z

bud2etu .O6wietlenie nie bgdzie od razu wymienione wszqdzie, a placi6 bqdq

wszyscy. Ponadto Radny my5li ,2ete20 000 na stra2 nie bqdzie gt6wnym

argumentem doptaty do Sciek6w.

Radna G6ral pyta jakie jest Srednie zu2ycie wody 4 osobowej rodziny i ile by

zyska li na doplacie.

Wiceprzewodniczqcy Rady sktada wniosek formalny aby wykre(lii pkt 3

uchwaly pominqi podate,k vat,kt6ry pozostanie po stronie gminy .

Przewodniczqcy nady poddaje wniosek pod glosowanie kt6rego wynik jest

nasrqpuJqcy:

Za glosowal 1 radny

Przeciw- 11 radnych

Wstrzymalo sig 2 radnych

Wniosek nie przeszedl w zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady przystqpuje do

glosowania uchwaty Komisji Gospodarczej iOchrony Srodowiska czyta tytut
uchwaty stwierdza kworum kt6rego wynik jest nastqpujEcy:

Za glosowalo 7 radnych

Przeciw- 6 rad nych
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Wstrzymal siq 1 radny

Przewodniczqcy Rady stwierdza,2e uchwala zostala podjqta.

12. Informacja w6jta gminy o pracy w okresie miqdzy sesjami.

Informacja w6jta Gminy na pi6mie w zatqczeniu.

Po zto2onej informacji Przewodniczqcy Rady otwiera dyskusjq.

Pani Maja Kaczmarczyk przedstawia mo2liwo5ci pozyskania Srodk6w unijnych :

1. Mo2liwoic dofinansowania z Lokalnej Grupy Dzialania 1,OO%

dofinansowania silowni w miejscowo5ci Zd2a ry, M ieleszyn,Ch 165cin

Boleslawiec. Realizacja do 31.08.2019 r.
2. Altany turystyczne dla miejscowo5ci Gola,Ch165cin,Zdiary IOO%

dofinansowania .Realizacja do 31.08.2019 r.

3. Dla K6t Gospodyri'Wiejskich zlo2one 3 wnioski dla OSP Kamionka 100%

dofinansowania .Realizacja do 3L.L2.2019 r.

Dla OSP Zd2ary,Wiewiorka 94% dofinansowania. Realizacja do

31.12.20L9 r.

Dla Stowarzyszenia Mieleszyn 94% dofinansowania .

Realizacja do 31.12.2019 r.

4. Baszta Bolesiawiec odrestaurowanie linii elektrycznej 76% dofinasowania
Realizacja do 31.12.2019 r.

W styczniu 2019 r. jest mo2liwo6i zto2enia wniosku do Urzqdu

Marszatkowskiego na wykonanie prac lub rob6t budowlanych przy

zabytku dofinasowanie do 50%

5. Granty soieckie dofinansowanie do 5 000 zt .Nab6r wniosk6w w lutym

2019 r. Maksymalnie 3 wnioski na podstawie uchwaty zebrania

wiejskiego. Ostatnio zfo2yly solectwa Kamionka ,Wiewi6rka, Chotynin ite
sotectwa dofinasowanie otrzymaly. Kolejne solectwa to Gola ,Piaski jako

male sotectwa.
5. Drogi do korica stycznia mo2na sktadai wnioski na drogi dojazdowe do

pol 60% dofinansowania .W marcu bgdzie mo2na skladai wnioski na

drogi z rzqdowego programu na rzecz rozwoju i konkurencyjno6ci
region6w .Dofinansowanie w tym programie 80%
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Pani Maja pyta na jakq drogq naleiy sktadai wniosek.

7. Program SENIOR + Rzqdowy program dla os6b 65+.Wnioski mo2na

sktadai do 4 stycznia 2019 r. Program zakoiczy siq w 2020 r.

8. MALUCH+ Termin sktadania wniosk6w do28.12.2019 r.

9. Mosty w marcu 2019 r. bqdzie nab6rwniosk6w na wykonanie

dokumentacji na modernizacjq czy budowQ mostow.

l0.OSwietlenie SOWA .W maju ruszy nab6r na kompleksowq modernizacjq

oiwietlenia zewnQtrznego. Dofinansowanie w formie po2yczki w

wysoko5ci 100 % koszt6w kwalifikowanych.

Wiceprzewodniczqcy Rady Pan J6zef Kotodziej pyta czy mo2na z

dofinasowania skorzystai na drogq w Chr65cinie do cmentarza .Dwa

solectwa skladajq swoje fundusze r6wnie2 te SKR na tq drogq .

Radna Aneta Kmiecik -Gwizdek na drogq do cmentarza w Mieleszynie zlo2yi

wniosek . Mieleszyn fundusz solecki przekazat na chodnik przy tej drodze.

Radna Alicja Ma5lanka prosi o uwzglqdnienie o dofinansowanie drogi na

przydatki w Wiewi6rce .Bo jest projekt na tq drogq. Poza tym solectwo nie

ma ani altany ani placu zabaw. Prosi jedynie o wykonanie tej drogi.

Soltys ze Zd2ar prosi o ujqcie drogi w Zd2arach na Podjamie w tym
programie.

Przewodniczqcy Rady informuje,2e droga w ZdZarach planowana jest do

realizacji w 2019 r. Projekt jest wykonany.

Pani Maja Kaczmarczyk odpowiada,2e w styczniu na Wiewi6rkq mo2na

zto2yi wniosek bo jest projekt, a w marcu na innq drogq.

Soitys ze Zd2ar pyta kiedy konkretny termin drogi na Podjamie.

Jeden wniosek ju2 przepadi.

Pani Kaczmarczyk odpowiada,2e do 30.03. 2019 r. mo2na sktadai wnioski.

W6jt planuje pozyskai 6rodki na basztq izrobii cokolwiek na baszcie.

Gl6wnie poprawq zadaszenia .Jest w trakcie rozm6w z h istoryka mi,poniewa2

bra kuje opinii konserwatora.

Radna Kmiecik -Gwizdek wnosi aby w program Maluch wtqczyi dyrektor6w

szk6t.
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W6jt zobowiqzuje siq dopilnowai aby z ka2dej mo2liwoici dofinansowania

skorzystai.

Przewodniczqcy Rady prosi aby na sesjach przedstawiai mo2liwo5ci

pozyskania dofinansowania nie na komisjach.Prosi Paniq w6jt aby

informacje o pracy miqdzy sesjami byty bardziej szczeg6towe.Nic Pani nie

powiedziata o pogorzelcu ani o denty5cie.

Radna Cierkosz - nie m6wila w6jt o posiedzeniu Sp6lki Wodnej

Pani W6jt odpowiada,2e posiedzeni{Sp6tki bqdzie 10 stycznia 2OL9 r. o

czym poinformuje na sesji styczniowfj.

Pani w6jt informuje,2e dentysta rezygnuje ze wsp6lpracy z Narodowym

Funduszem Zdrowia z dniem L stycznia Z{fS r. w domu ma gabinet i tam

bqdzie Swiadczyd uslugi.Trzeba szuka6 stdmatologa dla Bolestawca.

Przewodniczqcy Rady prosi o szybkq reakcjq na te sytuacje.Zeby ludzie mogli

korzystai ze Swiadczef NFZ.

Odno5nie pogorzelca w Bolesfawcu Pani w6jt informuje,2e byl podpalony

barakow6z .Jak byfa z wizytE u niego byt pijany. Sam wyszedl z oirodka do

kt6rego zawiozla go kierownik GOPS . Podpisal dokument ,2e nie chce i6t do

schroniska ani nie chce siq leczyi.

W6jt poinformowala pogorzelca,2e je6li nie podejmie leczenia nie otrzyma

2adnej pomocy ze strony gminy.Skierowanie do Komisji alkoholowej jest

ko n iecz ne.

OdnoSnie informacji o pracy miqdzy sesjami Pani w6jt zalo2yla,2e bqdzie

przekazywai sprawy zakodczone a nie w trakcie realizacji.

13. Interpelacje wnioski za pytania.

Soltys z Piaski pyta o dowozy dzieci do szkoty, co z parkingiem przy cmentarzu

w Piaskach. Sprawa rozliczenia wody z gminq Czastary.
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W6jt odpowiada,2e odnoinie parkingu negocjacje trwajq .Przy negocjacjach

obecny byl Przewodniczqcy Rady.Wodq zajmie siq Komisja Gospodarcza ,

poniewa2 w tej komisjijest specjalista .

Na temat przewoz6w autobusowych Paniw6jt rozmawiata w starostwie bo

sama gmina nic nie zrobi. Starostwo r6wnie2 zabiega o zagwarantowanie

polqczeri autobusowych.Natomiast w sprawie dowozu dzieci do szkoty bqdzie

rozmowa z dvrektorami szk6l .

Odno5nie dowozu dzieci do szkoty sekretarz Gminy Pani Agata MaSlanka

informuje,2e po wygaszeniu gimnazjum gmina nie bqdzie miata obowiqzku

dowozu dzieci do szk6t. Aby zabezpieczyi taki dow6z to musi byi przewolnik

wykwalifikowany opiekun .To decyzja nale2y do paristwa jak to
rozwiqzai.frzeba rozwa2yi sprawe doplaty rodzicom dowo2qcym dzieci do

szkoty w odlegtoici 3-4 kilometry od miejsca zamieszkania.

W poprzedniej kadencji byly rozmowy z przewolnikami odno5nie potqczen

Zdiary- Bolestawiec ale ze wzglgdu na ekonomiq nie doszly do skutku.

Przewodniczqcy Rady problem dowozu oraz polqczeri autobusowych byt kilka

razy poruszany na sesji itrzeba go rozwiqzai.

Pani W6jt jest otwarta na wszelkie pomysty.

Sottys z Kamionki informuje,2e Swierki w Kamionce dotykajq linii energetycznej

kilka razy zglaszal i sprawa nie zalatwiona. Sprawq watkuje ju2 prawie rok.

Sekretarz odpowiada, 2e na wycinkq Swierk6w musi wyrazii zgodg wla6ciciel

posesji. Powinien zlo2yi stosowny wniosek bo takq odpowiedz otrzymala gmina

od energetyki po zgtoszeniu sprawy z Kamionki .

Sottys odpowiada,2e wla5cicielka posesji te2 zglaszala.

Wice przewod n iczqcy Rady Pan Kolodziej infolmuje,2e w Chr66cinie energetyka

wyciqta galqzie dotykajqce drut6w elektrycznych. Jechala wzdlu2 linii

energetycznej i nikt nie sktadal wniosk6w. WrMieleszynie byio tak samo jak w

Chr66cinie z obcinaniem gatgzi informuje soltvs Mieleszyna.

Sekretarz odpowiada, 2e dany odcinek to energetyka natomiast jeden

przypadek to na wniosek wlaiciciela posesji.

Przewodniczqcy Rady prosi o pomoc w rozwiqzaniu problemu.
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Wiceprzewodniczqcy Rady Pan Kotodziej pyta co z mtynem gospodarczym.

Radca prawny Jerzy Dela odpowiada ,ie 10 lutego 2019 r.ma byi sprawa
zakofczona zwiqzana z jego przejqciem na wlasno6i gminy.

Wiceprzewodniczqcy Rady pyta co z krzewami dla solectw.

Pani Monika Bielenda-Wykrota odpowiada,2e do 15 stycznia 2Ot9 r.jest nab6r .

Radny Sylwester Dulski dziqkuje w6jtowi za oiwietlenie 6wiqteczne w parku.

Sekretarz prosi o zglaszanie termin6w zebrari wiejskich.

Wiceprzewod niczqcy Rady prosi o umieszczenie informacji o zebraniach na BIP i

innych miejscach publicznych.

Przewodniczqcy Rady zlo2yl 2yczenia noworoczne dla pracownik6w Urzqdu

Gminy,Radnych oraz Soltys6w.

L4.Zamkniqcie obrad sesji.

Przewodniczqcy Rady Gminy Pan Artur Dulski stwierdzil wyczerpanie porzqdku

sesji i zamknql obrady.
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